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Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„A humánerőforrás problémái.” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kíváno k
benyújtani dr. Székely Tamás egészségügyi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egészségügy a személyi feltételeket illetően ilyen mélyponton sohasem volt, mint
napjainkban .
Az orvosképzés látszólag képes az utánpótlás biztosítására . Azonban a látszat néha csal, s az
orvosutánpótlás helyzete sem rózsás . Az egyetemi végzés után kezdő orvosokat visznek már
ki az észak-európai országokba. A rezidensi képzést pedig kisajátították az orvosegyetemek ,
mintha más — eddig oktatókórházi szerepet betölt ő — megyei kórházak alkalmatlanok lennéne k
a szakorvosképzésre . Pedig ma a nyugat-európai egészségügyi ellátórendszerekben dolgoz ó
magyar orvosok nem mindegyike egyetemi klinikákon sajátította el a szakma csínját-bínját ,
számosan a szakmát jónevű megyei kórházakban tanulták meg . Nem is beszélve a ráépítet t
szakvizsgákról, amelyeket ma már hosszú többhónapos, néha éves, egyes esetekben több éve s
egyetemi székhelyen eltöltött képzés után lehet letenni . Ha mindezzel rendelkezik a
szakorvos, jelentős részüket a hazai jövedelmekkel nem lehet itthon tartani, s külföldre
távoznak. Sőt Szombathelyr ől nem is kell külföldre távozni, napi kijárással Ausztria
határközeli kórházaiban szívesen látottak a Markusovszky Kórházban a legtöbb szakmába n
már gyakorlatot szerzett, nagy tapasztalattal rendelkez ő szakorvosaink .
Ennél már csak az ápolóképzés tragikusabb . 18 éves korban érettségivel egyre kevesebben
választják hivatásuknak az ápolói szakmát . Ezen egy cseppet sem kell csodálkozni, mert a 21 -
22 éves korban megszerzett középfokú, felsőfokú vagy főiskolai ápolói képesítéssel
megalázóan alacsony jövedelemmel tudnak csak a hazai egészségügyi ellátórendszerben
elhelyezkedni . A nappali ápolóképzés összeomlóban van, a levelez őképzés viszont nem képes
visszapótolni a pályaelhagyókat, a nyugdíjba vonulókat . Néhány év és a magyar ápolás
teljesen össze fog roppanni, amelyet egy azonnali jelent ős szakdolgozói béremeléssel talán
még el lehetne kerülni . Csak az a kérdés, hogy a hazai politikai elit érzi-e ezt a veszélyt, s ha
érzi, egyáltalán akar-e valamit tenni annak elkerülése érdekében . Az utóbbi id őben divat a
gazdasági válsággal magyarázni az egészségügyi ágazat megalázó helyzetét, a min ősíthetetlen
alacsony béreket, de ha visszatekintünk a közeli és távoli múltra, akkor is tömegese n
dolgoztak az egészségügyben éhbérért . Viszont végre tudomásul kellene venni, hogy most
már valamit kellene tenni az egészségügyben dolgozók érdekében, mert a rendszer a z
összeomlás előtt áll .



Tisztelt Miniszter Úr !

Van e esély arra hogy az egészségügyi dolgozók bérét európai színvonalra lehessen emelni ?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2008 . december 11 .

Tisztelettel

Kovács Ferenc
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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